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Deze maand heeft de gemeenteraad de brief “Proces aanscherpen armoedebeleid” ontvangen in opmaat 
naar een raadsvoorstel armoedebeleid 2021-2023. In het proces worden drie stappen geschetst: 1) bereik 
huidige armoederegelingen, 2) gesprekken of de gemeente de goede dingen doet en 3) een raadsvoorstel 
binnen de financiële kaders. In aanloop naar dit beleid heeft de PvdA de volgende vragen.

1. Kan het college toezeggen om bij het raadsvoorstel verschillende scenario’s voor de gemeenteraad 
inzichtelijk te maken met de knoppen waaraan gedraaid kan worden (inclusief de kosten/effecten 
daarvan)? Zo nee, waarom niet?

2. Kan het college toezeggen in het proces ook te kijken naar andere, nu niet (meer) gevoerde, 
armoederegelingen zoals het woonlastenfonds en de energieregeling voor ouderen? Zo nee, waarom 
niet?

3. Het eigen risico is voor de ziektekostenverzekering volledig afgekocht, maar voor zaken als 
medicatie, fysiotherapie, et cetera geldt nog altijd een eigen bijdrage. Kan het college toezeggen ook 
te kijken naar de mogelijkheden om de eigen bijdrage voor mensen met een laag inkomen zo veel 
mogelijk te voorkomen?

4. Afgelopen jaren is flinke onderbesteding geweest op het gebied van W&I, wat zeer onwenselijk is 
zo lang veel Utrechters niet rondkomen. Kan het college toezeggen dat het tegengaan van deze 
structurele onderbesteding onderdeel te maken van het raadsvoorstel en gedurende het jaar hier op 
(bij) te sturen? Zo nee, waarom niet?

Op verzoek van de gemeenteraad is al een “grofmazig” onderzoek gedaan, genaamd “Rondkomen voor 
iedereen”, over wat er nodig is om iedereen voldoende koopkracht te geven in Utrecht. Hieruit blijkt 
dat daar ca. €3 miljoen per jaar voor nodig is.

5. Waarom is “binnen de bestaande financiële kaders” het uitgangspunt voor de herijking van het 
armoedebeleid als uit het onderzoek blijkt dat er meer nodig is?

6. Is het college bereid dit uitgangspunt los te laten en de door dit college gestelde ambities op het 
gebied van armoedebestrijding als uitgangspunt te hanteren? Zo nee, waarom niet?

In de brief wordt er gesproken over een korting van €0,7 miljoen op beschermingsbewind vanaf 2020. 
In het coalitieakkoord werd gesproken over een korting van €0,2 miljoen in 2020.

7. Waarom acht het college een enorme korting van maar liefst 18% reëel gezien de grote opgaven die 
we hebben tegen problematische schulden?

8. Wanneer deze korting niet (volledig) wordt gehaald, wat is dan de consequentie hiervan volgens het 
college? Kan het college toezeggen niet te korten op andere armoederegelingen als dit het geval blijkt 
te zijn?



Woon- en energielasten worden steeds hoger. Afgelopen collegeperiode is er toch voor gekozen om de 
energieregeling voor ouderen af te schaffen en het woonlastenfonds af te bouwen naar nul. Als 
alternatief is gestart met de pilot huurkorting. Ook de Individuele Inkomenstoeslag (IIT) is voor 
sommige groepen Utrechters, zoals alleenstaanden met kinderen, flink afgebouwd.

9. Kan het college aangeven wat de effecten zijn geweest van de afbouw van deze maatregelen? Wat is 
de impact op de inkomenssituatie van de mensen die deze regeling eerder wel ontvingen?

10. Kan het college toezeggen die effecten te betrekken bij het raadsvoorstel armoedebeleid? Zo 
nee, waarom niet?

11. Wat zijn de resultaten van de pilot huurkorting? Is er al meer bekend over de toekomst van de 
pilot huurkorting in meer structurele vorm?

12. Kan het college toezeggen, o.a. gezien de afbouw van de energieregeling voor ouderen, om 
naar maatregelen te kijken om energiearmoede tegen te gaan in Utrecht en dit te betrekken bij het 
armoedebeleid?

De Armoedemonitor geeft een goed (totaal) beeld van armoede in Utrecht en wat er nodig is om te 
voorkomen dat mensen niet rond kunnen komen. De laatste Armoedemonitor is echter uit 2017 en gaat 
over 2016.

13. Wordt hier een nieuwe versie van opgesteld? Zo ja, wanneer mogen wij die verwachten?

14. Kan de wethouder toezeggen om in ieder geval een nieuwe Armoedemonitor en MER op te stellen 
richting de nieuwe raadsperiode zodat er bij de start van een nieuwe coalitie een duidelijk beeld is 
van wat nodig is om armoede in Utrecht tegen te gaan?


